
Protokół nr 31/09
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

w dniu 02 września 2009 r.

pod przewodnictwem Przewodniczącego Komisji Arkadiusza Kosiora.

Godz. rozpoczęcia – 15:00
Godz. zakończenia – 17:20

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Arkadiusz Kosior – Przewodniczący Komisji
2. Kazimierz Czerniak – Z-ca Przewodniczącego Komisji
3. Henryk Skrok –   sekretarz 
4. Stanisław Łaniocha –  członek
5. B. Wójtowicz – członek
6. Zdz. Łokocki – członek

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Burmistrz Nowogrodźca R. Relich
2. Prezes Hydro-Tech J. Ruchała

Temat posiedzenia:

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia.
2. Gospodarka wodno – ściekowa w Gminie. 
3. Opiniowanie projektów uchwał.
4. Sprawy bieżące. 
5. Wnioski i zapytania.

Przebieg posiedzenia:

Ad. 1. Protokół nr 30/09 z dnia  23 lipca 2009 r.  przyjęto jednogłośnie.
W głosowaniu udział brało 6 osób, „za” przyjęciem – 6, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” 
– 0.

Ad.  2.  W  tej  części  posiedzenia  Komisji  radny  H.  Skrok  zapytał  Prezesa  Hydro-Tech 
o kondycję kierowanej przez niego spółki.
W odpowiedzi Prezes J. Ruchała stwierdził, że kondycja spółki jest średnia. Firma prowadzi 
różnorodną działalność, dokupiła sprzęt pozwalający świadczyć usługi w zakresie remontów, 
utrzymania  dróg,  zieleni,  boisk,  wykonywania  prac  ziemnych.  Wśród  nowych  nabytków 
znajduje się m.in.: koparka, ładowarka, beczka do wywozu nieczystości płynnych, piłki do 
asfaltu, ciągniki do koszenia boiska oraz dwa samochody terenowo – osobowe otrzymane od 
Straży Granicznej w Lubaniu. 
Ponadto  Prezes  stwierdził,  że  Hydro-Tech  jest  w  trakcie  uzyskiwania  pozwolenia  na 
prowadzenie  działalności  usługowej  (komercyjnej)  dla  ludności  i  różnych  podmiotów. 
Natomiast  jeśli  chodzi  o  bieżącą  działalność  mówił  o  potrzebie  modernizacji  przyłączy 
wodociągowych w kilku miejscowościach, wymianie liczników i ich legalizacji.
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Radny A. Kosior zapytał Prezesa, czy Hydro-Tech ma zinwentaryzowaną sieć wodociągową?
W odpowiedzi Prezes J. Ruchała stwierdził, że istniejąca sieć została zinwentaryzowana na 
podstawie  dokumentów przekazanych  przez  ZGKiM w Nowogrodźcu.  Nadmienił,  że  sieć 
powstawała przez kilkadziesiąt lat, utrzymywana była przez różne podmioty i znajduje się w 
różnym stanie technicznym. Prezes Hydro-Tech powiedział,  że zgodnie z nową inwestycją 
„Rozwiązanie  gospodarki  wodno  –  ściekowej  w  Gminie”  w  Nowogrodźcu  zostanie 
wymienionych  ok.  17  km  wodociągów  z  38  km  istniejących.  W  mieście  znajdują  się 
najstarsze rury, najbardziej awaryjne – dlatego ta inwestycja jest jak najbardziej uzasadniona. 
Prezes powiedział także o kolejności prac przy realizacji tej inwestycji:

1) budowa nowej oczyszczalni,
2) rozbudowa sieci kanalizacyjnej w mieści (15 km),
3) wodociągi w Nowogrodźcu (17 km),
4) dalsze inwestycje w Gościszowie, Parzycach, Zebrzydowej.

Następnie głos zabrał Burmistrz R. Relich,  który przypomniał,  że dofinansowanie do tego 
projektu przyznaje Fundusz Spójności. Projekt czeka w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego 
na ocenę. Burmistrz oczekuje, że ta ocena będzie pozytywna i jeszcze w tym roku uda się 
podpisać  stosowne porozumienie.  Jest  to  szczególnie  ważne,  gdyż  Gmina  Nowogrodziec, 
biorąc pod uwagę infrastrukturę (zwłaszcza kanalizację) znajduje się na jednym z ostatnich 
miejsc w powiecie bolesławieckim.

Według zgodnej  oceny Burmistrza i  Prezesa Hydro-Tech spółka ponosi straty na bieżącej 
działalności wodno – ściekowej ze względu na:

1) wzrost kosztów energii elektrycznej,
2) opłaty środowiskowe,
3) podatku od nieruchomości i amortyzację majątku,
4) koszty napraw przyłączy i utrzymanie sieci p.poż.

Ponadto  w  Gminie  cena  wody  i  kanalizacji  jest  o  40%  niższa  od  średnich  cen  w 
województwie dolnośląskim.
Na cenę wody może rzutować także to, że w dalszym ciągu wielu mieszkańców nie korzysta z 
wody z nowo wybudowanych wodociągów, zwłaszcza w Gościszowie.

Radny A. Kosior poruszył sprawę wywozu nieczystości płynnych. Jego zdaniem wiele takich 
nieczystości wylewanych jest w różnych miejscach i nie trafia do oczyszczalni. 
Prezes  Hydro-Tech  powiedział,  ze  najpierw  Gmina  musi  zająć  się  budową  nowej 
oczyszczalni,  a potem egzekwować od ludności obowiązek zgodnego z prawem usuwania 
nieczystości  płynnych.  Prezes mówił,  że problem tkwi także w zamożności  mieszkańców. 
Ludzie  często  decydują  się  oszczędzać  na  rachunkach  za  wodę  i  nieczystości.  Dlatego 
sporadycznie zdarzało się, że podejmowane były decyzje o odcięciu wody. 

Ad. 3. Nie dotyczy.

Ad. 4. Sprawy bieżące.

Radny  K.  czerniak  zapytał  Burmistrza,  dlaczego  pobocza  przy  drogach  gminnych  są 
niekoszone i nie są utrzymywane w należytym stanie?
Burmistrz powiedział, że gro środków przeznaczono na naprawę dróg, utrzymanie zimowe, 
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pielęgnacje zieleni. Stwierdził jednak, że zleci wykonanie niezbędnych prac.
Radna B. Wójtowicz przypomniała swój wniosek z jednej z poprzednich Komisji w sprawie 
wykonania naprawy gwarancyjnej ul. Krótkiej w Wykrotach.
Burmistrz oznajmił, że przedstawi wykonawcy stanowisko Komisji w sprawie nienależytego 
wykonania tego zadania. W przypadku uznania tych roszczeń usterki zostaną usunięte.

Z kolei na pytanie radnego Zdz. Łokockiego dotyczące obwodnicy Godzieszowa Burmistrz 
powiedział, że według jego wiedzy obwodnica może powstać najwcześniej za dwa lata. W tej 
chwili trwają prace projektowe

Ad. 5. Wnioski:

Radny A. Kosior złożył dwa wnioski:
1) dotyczący przycięcia lip na ul. Kolejowej, tak aby nie utrudniały ruchu pieszych i nie 

zagrażały bezpieczeństwu,
2) wykonanie obniżenia umożliwiającego wprowadzenie wózka dziecięcego, czy wjazd 

wózkiem inwalidzkim przy nowo wybudowanym chodniku przy ul. Sienkiewicza do 
poszczególnych posesji.

Radny  H.  Skrok  złożył  wniosek,  aby  Gmina  wystąpiła  do  GDDKiA  we  Wrocławiu  o 
zamontowanie oświetlenia na moście nad autostradą w Kierżnie oraz zamontowanie ekranów 
w Nowej Wsi od drogi wojewódzkiej nr 357 do rzeki Kwisy i dalej na moście.

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji o godz. 17:20 zamknął 
posiedzenie. 

      Protokołował:                                                                          Przewodniczył:

      Henryk Skrok                                                                        Arkadiusz Kosior
  Sekretarz Komisji                                                                Przewodniczący Komisji 
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